
                                                   

ZÁPIS č. 3 

schůze Metodické komise ČAS (MK) 

7. prosinec 2021, on-line 

 

Jednání se zúčastnili:  

Mgr. Iveta Rudová, Doc. PhDr. Aleš Kaplan, Ph.D., MBA., Mgr. Petr Jeřábek, Mgr. Petr Mlateček, 

Mgr. Martin Sebera, Ph.D., Mgr. Adriana Ujkanovičová, PhDr. Pavlína Vostatková, Mgr. Vít Rus 

hosté: Mgr. Jan Feher, Mgr. Dominik Kolinger 

PROGRAM: 

Kontrola zápisu  

2/2/1 trvá: členové MK zašlou připomínky k Trenérské škole (TŠ) Feherovi do 7.1. 

2/2/2 částečně splněno, trvá: oslovit vybrané lektory a účastníky TŠ k zaslání připomínek, do 20.12., 

Feher/Rus 

2/2/3 trvá: navrhnout model TŠ pro další období, do 7.1.,  Feher/Rus 

Problematika TŠ se vzhledem k nepřítomnosti současného vedoucího P. Červinky přesouvá na 

začátek roku 2022. 

2/3, 2/5, 2/7, 2/10, 2/12, 2/13, 2/16/1 splněno 

2/8 částečně splněno, dokončit vzdělávací systém, do 31.12., Rudová 

2/9/1 trvá: vydání Abecedy atletického trenéra, leden 2022, Rus  

2/9/2, 2/11, 2/16/2 průběžný úkol  

2/15 trvá: výběr závěrečných studentských prací, do 7.1., Sebera, Kaplan 

Proběhla diskuze ohledně zveřejňování seminárních prací ze školení  všech stupňů a závěrečných 

prací z vysokých škol. 

 

Informace z Předsednictva ČAS a Výboru ČAS  

3/1 

Rudová informovala MK o jednání Předsednictva ČAS (PČAS). Na PČAS a následně na schůzi 

Výboru ČAS byl předložen návrh vzdělávacího systému pro období 2022-2025. K návrhu nebyly 

zásadní připomínky. Vzdělávací systém je nutné dopracovat do konce roku 2021, nutné dokumenty 

(Směrnici a Sazebník poplatků) předložit ke schválení na lednové PČAS. 

 

Informace (hodnocení) ze vzdělávacích akcí 

3/2 

 MK komise zhodnotila proběhlé vzdělávací akce:  

    a) Seminář ČPTM (všichni) 8.-10.10.: připomínky k malé účasti na nedělním medicínském 

                                                              semináři  

    b) Doškolovací seminář Praha (Rus, Rudová), 6.11.: prezenčně, náročná organizace –zvládnuto,   

                                                               natáčeno – po zpracování budou zveřejněny výstupy 



 

    c) Doškolovací seminář Brno (Rus, Sebera)20.11:  prezenčně, pozitivně hodnocena praktická část  

                                                              (lekce Králové), po zpracování bude zveřejněn záznam 

    d) Doškolovací seminář Ostrava (Rus) 4.12.: kombinace prezenční a distanční výuky  

    e) Konference Atletika 2021 (Kaplan, Feher) 25.11.: v malém počtu prezenčně – jinak distančně, 

                                                         přednášky budou zveřejněny ve vědeckém časopisu  

                                                         Česká  kinantropologie  

    Po konferenci mělo proběhnout setkání se zástupci kateder tělovýchovných a pedagogických     

    fakult, které bylo, vzhledem k epidemiologické situaci, zrušeno. Nové setkání je navrženo na                    

    10. ledna od 16 do 17h (po závodě Halové akademické MČR v atletice). 

 

    Úkol 1: oslovit opětovně zástupce kateder 

    Termín: do 20. 12.  Zodpovídá: Kaplan 

 

    Proběhla diskuze ohledně nutnosti dodání seznamu učebních programů jednotlivých  

    tělovýchovných a pedagogických fakult a diskuze o učebním oboru Trenér na FTVS UK  

    (Vostatková, Feher). Feher zašle seznam učebních oborů FTVS UK. 

 

   Úkol 2: zaslání seznamu učebních oborů FTVS UK 

   Termín: ihned      Zodpovídá: Feher 

             Rudová rozešle seznam všem členům MK. 

 

  f) Seminář pro vedoucí školení TAP/TŽ (Rudová, Rus) 27.11.: distančně, účastníky eviduje  

                                                                                             metodické oddělení (MO), Kolinger 

  g) Školení 3. třídy, 1. konzultace 11.- 14.11. (Jeřábek): prezenčně, 2. prosincová konzultace opět    

                                                                    prezenčně za dodržení platných hygienických nařízení 

  h) Školení 2. třídy (Feher): ve spolupráci s CŽV proběhlo školení „Vědecký základ sportovního    

                                                                    tréninku“, MK schvaluje, vzhledem k epidemiologické  

                                                                   situaci, přesun 2. konzultace (specializace) do roku 2022 

  Úkol 3: Zajistit přesun 2. konzultace školení do roku (organizace, termín) a informovat účastníky 

  Termín: Ihned   Zodpovídá: Feher 

 ch) Zahraniční semináře: Rus informoval MK o uskutečněných seminářích a kdy/kde budou   

       informace ze seminářů předány trenérům.  

 

      

Tvorba nového vzdělávacího systému pro období od roku 2022  

3/3 

Rudová zopakovala informaci uvedenou v bodu 2. Ve čtvrtek 16. prosince se sejde pracovní skupina 

k dokončení prováděcího pokynu (Rudová, Rus, Kolinger, Feher, Kaplan).  

Úkol: Dopracovat prováděcí pokyn ke školení 

Termín: do 20.12.   Zodpovídá: Rudová 

 



3/4 

Feher navrhl, aby se podkladový materiál ke školení 2. třídy, který poslal, rozeslal členům MK                     

a Trenérské radě k připomínkování. 

Úkol: Rozeslat podkladový materiál 

Termín: do 12. 12.  Zodpovídá: Rudová 

 

Ediční činnost, publikace, video  

3/5 

 Rus informoval, že kniha Abeceda atletického trenéra bude vydána až začátkem roku 2022 

(úkol 2/9/1 trvá). Proběhla diskuze ohledně zařazení úvodního slova do publikace. MK se shodla, že 

to není nutné. 

3/6 

 Rus a Rudová informovali, že vzniká film Mladší žactvo – zajišťuje Komise mládeže, konkrétně        

Tomáš Kopecký. MK pověřuje Ruse jednáním s Kopeckým a kontrolou připraveného filmu. 

 

Tréninkový deník  

3/7 

Rudová informovala, že na úrovni sekretariátu ČAS proběhlo úspěšné jednání s firmou On-line 

systém, aktuálně je situace před uzavřením smlouvy - sledují Rus a Feher, doplňuje Sebera.  

TRD byl představen na všech vzdělávacích akcích, které proběhly v podzimním období. Feher a Rus 

informovali, že se 20. 12. připravuje on-line seminář k vysvětlení problematiky TRD. 

 

Úkol: zajistit informovanost o semináři, realizovat seminář k TRD 

Termín: informovanost-  ihned, realizace semináře  20.12.  Zodpovídá: Rus, Feher 

 

Uznání trenérských kvalifikací na základě vzdělání  

3/8 

Kolinger předložil MK seznam žadatelů o trenérskou kvalifikaci na základě vzdělání za období od 

9.10. do 5.12. Vysvětlil důvod neudělení jedné kvalifikace. MK na základě jeho odborného 

posouzení předložený seznam schválila. Celkový podrobný seznam je k dispozici na MO: 

Úkol: vyřešit administrativu spojenou s vyřízením žádostí o udělení kvalifikace na základě vzdělání  

Termín: do 12.12.   Zodpovídá: Kolinger 

 

Různé 

3/9 

Rozpočet 2022 

Členům MK byl zaslán rozpočet MK pro rok 2022. Rudová stručně informovala o jeho návrhu           

a schvalování. Členové MK se mohou k rozpočtu vyjádřit, navrhnout konkrétní využití finančních 

prostředků z jednotlivých položek. Rozpočtem se bude MK podrobně zabývat na další schůzi. 

Úkol: poznámky k rozpočtu 

Termín: do 7.1.   Zodpovídají: všichni členové MK 



3/10 

Oponentury Atletických akademií (AA) 

9. a 10.12. se uskuteční oponentury dvou AA (Krajská AA Moravskoslezský kraj, AK Škoda Plzeň). 

Rudová se z osobních důvodů nemůže zúčastnit, a tak požádala členy MK o účast. Plzeňských 

oponentur se zúčastní  Ujkanovičová, ostravských oponentur se za MK nezúčastní nikdo. 

3/11 

Mezi schůzemi měli členové MK možnost se elektronicky vyjádřit k problematice MČR žactva – 

otázce rozdělení závodu dle ročníků. Na on-line schůzi proběhla krátká diskuze k problematice.  

3/12 

Informace z jednotlivých úseků, dle členů MK: 

Mlateček: na schůzi manažerů ČAS se řešil zejména projekt Trenéři do škol. V rámci krajských 

oponentur ČPTM se řešilo i fungování sportovních gymnázií, a to v souvislosti s ukončením studia                  

a zároveň i sportovní činnosti. 

Sebera: pozitivně zhodnotil fungování nové MK v uplynulém období (květen – prosinec 2021) 

Jeřábek: vzhledem k pozdnímu on-line připojení hodnotil, jako vedoucí, školení 3. třídy, Dále 

informoval z jednání SCM, kde bylo doporučeno přehodnotit kritéria k udělování doživotní 

kvalifikace trenérů nad 70 let.  

Rus: upozornil na problematiku rozpočtu ČAS. Doporučil, aby se pracovní skupina, která tvoří 

koncepci ČAS, zabývala atletikou v celé její šíři. Ve skupině je i Rudová, která doporučení vzala na 

vědomí. 

Ostatní se stručně vyjádřili k různým tématům. 

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------ 

Úkoly (shrnutí): 

3/2/1, 3/2/2, 3/2/3, 3/3, 3/4, 3/7, 3/8, 3/9 

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

Jednání proběhlo on-line v úterý 7. prosince od 20 do 22 h. 

 

Zapsala: Iveta Rudová 

Kontrola zápisu: všichni členové MK 

 

Termín další schůze MK: 

pondělí 10. ledna 2022 

od 16 h setkání se zástupci kateder tělovýchovných a pedagogických fakult 

od 17h schůze MK 

Místo: zasedací místnost České unie sportu, Zátopkova 2, Praha 6 


